
Kako biste ocijenili uspješnost Istarske županije kada je riječ o 
povlačenju europskih sredstava namijenjenih sektoru 
gospodarstva (imate li podatke koliko je konkretno sredstva 
povukla Istra)? 

 

Istra je sigurno jedna od najpripremljenijih i najuspješnijih 
županija kako u javnom, tako i u privatnom sektoru, kad 
govorimo o projektima za EU fondove. Tako da taj sektor, kao 
uostalom i ukupno stanje te odnos prema gospodarstvu 
ocjenjujem kao odlično. Naime, korisnici iz Istarske županije 
sudjelovali su do sada u 320 projekata, a pripremaju i projekte za 
kandidiranje na Strukturne fondove EU za razdoblje od 2014. do 
2020. godine, čija je vrijednost oko 190 milijuna eura.  

 

Koliko je Istra povukla sredstava u sklopu Operativnog programa regionalnih potpora za ulaganje u 
opremu tijekom 2014. godine?  

Ove godine su poduzetnici iz  Istarske županije iz Operativnog programa Ministarstva gospodarstva za 
razvoj industrije dobili 2,6 milijuna bespovratnih kuna, što je gotovo 200.000 kuna više nego 2013. 
godine.  

No, kako je Ministarstvo gospodarstva za tu namjenu u 2013. godini dodijelilo 120, a u 2014. godini 
132.5 milijuna kuna, rezultati su mogli biti i bolji. Zbog toga, to je signal poduzetnicima te županije da 
moraju bolje pripremiti programe, kojima se privlači bespovratan državni novac za povećanje 
konkurentnosti industrije i općenito poduzetnika.  Pozivam stoga već sada, još jednom, sve istarske 
poduzetnike da apliciraju za sredstva u 2015. godini, jer će Ministarstvo gospodarstva opet osigurati 
jak fond.  

Mi smo tu da pomognemo, da osiguramo zakonski okvir povoljan za investiranje i poslovanje i da 
osiguramo poticaje onima koji se žele i mogu razvijati. 

Koliko ste zadovoljni investicijama iz područja gospodarstva na području Istarske županije? Naime, 
čini se da kao i ostatku zemlje investicije nedostaju  ili ih uopće nema. Što nas po tom pitanju čeka 
u 2015. godini i očekujete li napredak? 

Izravna inozemna ulaganja u Hrvatsku u prvoj polovici ove godine, četiri su puta viša nego cijele 
prošle godine i dvostruko viša nego 2011. godine. Od lipnja 2012. do lipnja 2013. godine, prijavljeno 
je i napravljeno više reformi u gospodarstvu nego u razdoblju od 2007. do lipnja 2012. godine, a 
rezultat toga je da je Hrvatska prema ocjeni lakoće poslovanja Svjetske banke napredovala s 89. na 
65. mjesto od 189 zemalja. Naravno da to nije dovoljno, ali kontinuirano se radi na tome da se 
investicije povećaju na državnoj i lokalnoj razini. Na razini županije to radimo u suradnji s lokalnom 
upravom, a tu i oni moraju biti aktivniji i stvoriti atraktivnije mikro uvjete za investiranje.   

 



No, bez obzira na sve kritike, a mogu govoriti samo o resoru za koje je zaduženo Ministarstvo 
gospodarstva, napravili smo puno, a vidljivi su i konkretni rezultati. Ogromne pomake smo napravili u 
energetskom sektoru koji je temelj gospodarskog razvoja zemlje, ali ujedno i pokretač razvoja 
gospodarstva. U industriji smo, kao što sam to i maloprije spomenuo, ciljanim potporama i 
strategijom razvoja, pokrenuli pozitivne tokove. Primjerice, tijekom cijele ove godine znatno raste 
hrvatski izvoz, u odnosu na prošlu godinu, dok istodobno uvoz raste duplo sporije. Jako sam 
zadovoljan činjenicom da je pokrivenost uvoza izvozom znatno bolja nego prošlih godina. Na žalost, 
građevinski sektor i dalje značajno negativno utječe na BDP. Ipak, važno je naglasiti da raste izvoz 
najvažnije prerađivačke industrije, ali da se oporavlja i maloprodaja u Hrvatskoj. 

Na koji način županije mogu povećati konkurentnost i biti važan kotačić u jačanju i poticanju 
gospodarstva? 

Uvijek treba prvo krenuti od sebe i učiniti se boljim, odnosno sposobnijim i privlačnijim, ali pritom ne 
umanjujući svoju vrijednost te jasno ističući svoju kvalitetu i prednosti. Dakle, ključ razvoja i napretka 
je ulaganje u obrazovanje i infrastrukturu. Kad stvarate obrazovanu, marljivu, stručnu, višejezičnu 
radnu snagu, napravili ste više od pola posla.  

Nakon toga slijedi infrastruktura, a tu je i država kako bi pomogla. Primjerice, Ministarstvo 
gospodarstva nudi pomoć kroz mjere Jamstvenog fonda, Operativnog programa te, naravno, 
Energetske učinkovitosti. Istarska je županija u protekle dvije godine iz Jamstvenog fonda sveukupno 
povukla 8.556.900 kuna, iz Operativnog programa sveukupno 4.977.762 kuna, iz programa 
Energetske učinkovitosti 72.686 kuna te za provedbu projekta savjetovanja potrošača 260.000 kuna. 
Moram istaknuti i kako je u 2014. godini po Javnom pozivu za poticanje razvoja gospodarskog 
okruženja ulaganjem u širokopojasnu infrastrukturu, Istarska županija osigurala gotovo 300 tisuća 
kuna. Iskoristit ću ovu priliku da Istrijanima čestitam na odličnom korištenju naših mjera. Naravno da 
sam posebno ponosan i sretan zbog te činjenice ne samo kao zamjenik ministra gospodarstva, već i 
kao član HNS-a, stranke koja je iznimno važan dio ovdašnje vladajuće koalicije - te kao rođeni 
Puležanin. 

Nadalje, opet na red dolazi lokalna zajednica, naravno i država, koji trebaju moći prepoznati potrebe 
investitora i olakšati im proces investiranja u projekte koje nudimo.  

No, i na lokalnoj je samoupravi da da svoj doprinos u poboljšanju efikasnosti javne uprave koja 
poduzetnicima osigurava rješenje svih administrativnih prepreka u najkraćem mogućem roku.  

Ne sumnjam kako će Istarska županija nastaviti u dobrom smjeru te još boljim rezultatima dodatno 
podići ljestvicu efikasnosti i konkurentnosti. Uostalom, Istra je uvijek povlačila napredne i prave 
poteze za napredak svoje županije - na svim njenim razinama. 

Plomin C proglašen je strateškim projektom za RH, no dio građana i udruga i dalje se protivi 
izgradnji trećeg Bloka. Je li po Vama Plomin ekološki prihvatljiv projekt? 

Izgradnjom Plomina C zamijenit će se zastario pogon Plomina 1 i povećati ekološki standardi. No, 
osim ekološkog aspekta, dopustite da vam ukažem na još nekoliko vrlo važnih činjenica.  

Tako veliki projekt kao što je to TE Plomin C ima niz pozitivnih financijskih učinaka na lokalnu 
zajednicu. Strateška procjena javnog interesa izgradnje zamjenskog bloka TE Plomin C, potvrdila je 



korist za lokalnu zajednicu, regiju i državu. Studija je pokazala da o poslovanju TE Plomin ovisi 35 
regionalnih tvrtki i blizu 250 radnika iz deset općina i gradova Istarske i Primorsko-goranske županije. 
Izgradnja TEP C trajat će oko četiri godine. Već u roku od nekoliko mjeseci broj radnika na gradilištu 
doseći će brojku 500, a u maksimumu koji bi mogao trajati i godinu dana na gradilištu će biti 1.250-
1.300 radnika. Izgradnja će dovesti do naglog porasta potražnje za uslugama poput opskrbe 
prehrambenim proizvodima, proizvodima široke potrošnje, uslugama prehrane i noćenja te ostalim 
ugostiteljskim uslugama. Značajan pozitivan doprinos je mogućnost sudjelovanja lokalne industrije i 
uslužnih djelatnosti tijekom izgradnje. Od boravka radnika tijekom izgradnje procjenjuje se prihod od 
45 milijuna kuna godišnje (smještaj, hrana, ostalo), u trajanju od tri godine što je oko 135 milijuna 
kuna tijekom izgradnje. U ukupnoj investiciji može se očekivati i gotovo 40-postotni udjel domaće 
industrije. Vrijednost investicije građevinskih radova procjenjuje se na 120 do 140 milijuna eura, od 
čega značajan dio može pripasti domaćoj industriji, lokalnim građevinskim i prijevozničkim tvrtkama. 

Da rezimiram, primjenjivat će se najviši ekološki standardi te će se razvijati lokalno, ali i ukupno 
gospodarstvo.  

Također, da dodatno umirim sve one kritičare koji nemaju pravih argumenata, kao i svaki strateški 
projekt, i Plomin C ima svoj projektni pristup, provedene analize, odgovorne osobe, a i ne libimo se 
mijenjati dijelove Zakona o strateškim investicijama kako bismo uvijek pravovremeno reagirali i 
omogućili još bolje rezultate. Iako time riskiramo stvaranje krive slike u javnosti, odnosno dodatan 
nepravedno negativni publicitet, ova Vlada i ovo Ministarstvo neće zarađivati svoje političke bodove 
glumeći nepogrešivost već mjerljivim rezultatima koji će doprinijeti poboljšanju gospodarskog stanja 
u Republici Hrvatskoj.  

Za kraj, kakva su vam očekivanja i prognoze za hrvatsko gospodarstvo u narednoj 2015. godini? 

Ova će godina biti bolja no što je to bila ova godina u kojoj su znatno promijenjeni negativni trendovi. 
Uostalom, na tom provođenju brojnih mjera i prilagođavanju zakonskih okvira kako bi u što je 
moguće većoj mjeri osigurali stvaranje kvalitetnijih i bolje plaćenih radnih mjesta, razvoj 
gospodarstva te povećanje životnog standarda, intenzivno radi Ministarstvo gospodarstva, ali i cijela 
Vlada.  

Mora se imati na umu i kakvo smo stanje zatekli, a koje je izazivano godinama, no ne želim to 
posebno isticati kao nekakav možebitan alibi.  

Itekako sam svjestan činjenice da građani, kao uostalom i sam osobno, želimo da pozitivne promjene 
donesu brže, vidljivije i opipljivije rezultate, ali svi moramo biti svjesni činjenice da promjene ne 
dolaze preko noći, a ono na čemu ova Vlada radi nisu brzopotezne, populističke mjere, nego 
dugoročne mjere koje donose održive rezultate.  

 


